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§ 1

Information- Resultat av arbetsmiljöenkäten 
Falkenbergs kommun 2019, KS 2019/30
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna informationen till protokollet.

Beskrivning av ärendet
Information om resultatet av genomförd arbetsmiljöenkät i kommunen.
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§ 2

Information- Resultat granskningsrapport om intern 
kontroll av kommunens huvudboksprocess
KS 2019/496
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna informationen till protokollet.

Beskrivning av ärendet
Information om genomförd granskningsrapport avseende intern kontroll i 
kommunens huvudboksprocess.
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§ 3

Förvaltningsövergripande arbetsmodell för kommunalt 
aktivitetsansvar, KAA, KS 2019/275
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Hänskjuta ärendet till budgetberedningen för 2021.

2. Uppdra åt kommunchefen att utreda möjligheterna för finansiering av 
ärendet inför budgetberedningen 2021.

Beskrivning av ärendet
Det kommunala aktivitetsansvaret (KAA) regleras i skollagens 29 kap. 9 § 
och vidare i de allmänna råden för kommunernas aktivitetsansvar för 
ungdomar SKOLFS 2015:62. Utifrån lagstadgat krav att erbjuda lämpliga 
individuella insatser för att ungdomen skall starta eller återuppta sina studier 
och fullfölja sin utbildning behöver Falkenbergs kommun se över sina 
strukturer med arbetet i det kommunala aktivitetsansvaret. Genom att starta 
en samverkansgrupp som utgår från individens behov har vi bättre 
möjligheter samverka för individens utveckling.  

I utredningen om ny modell för att hitta en förvaltningsövergripande 
arbetsgrupp föreslås följande: Skapa en samverkansgrupp för att samverka 
kring individens utveckling genom att på ett ändamålsenligt sätt erbjuda 
lämpliga individuella insatser för ungdomar inom KAA. Gruppen ska bestå 
av två KAA – ansvariga, varav dessa ska vara placerad på 
kommunstyrelsens arbetsmarknadsavdelning, en behandlingssekreterare á 
50 % och en arbetsterapeut á 20 % samt en studie- och yrkesvägledare. 

Samverkansgruppen ska arbeta med målgruppen för KAA utifrån sin 
profession och kompetensområde. Samverkansgruppen träffas 2 h/varannan 
vecka för att konsultera individärenden utifrån profession, kunskaps- och 
erfarenhetsutbyte, skapa och samordna insatser efter målgruppens behov 
och önskemål, utveckla Falkenbergs arbete med ungdomar i KAA, drivande 
i informationsspridning för relevanta aktörer. KAA – ansvariga arbetar 
uppsökande och vägledande. Studie- och yrkesvägledare arbetar 
vägledande. Samtidigt jobbar arbetsterapeuten och behandlingssekreterare 
behandlande.

Motivering av beslut
Ungdomar som varken arbetar eller studerar är en grupp som befinner sig i 
långsiktig och kortsiktig sårbar situation och riskerar sannolikt någon form 
av utanförskap på längre sikt. Att hamna utanför innebär då att individen går 
miste om utveckling av kunskaper, förmågor och färdigheter som de flesta i 
samma ålder får genom utbildning, praktik eller arbete. Då målgruppen ofta 
lider av psykisk och/eller fysisk ohälsa gör att de även riskerar att hamna 
mellan stolarna efter att skolplikten upphört.  
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Falkenbergs kommun ska vara ett föredöme inom hållbarhet. För en hållbar 
tillväxt är det viktigt att känna sig inkluderad och delaktig. Tre indikatorer 
för att mäta om Falkenberg är mer inkluderande är följande:

- Andel ungdomar i KAA som återupptar eller startar sina studier

- Andel ungdomar i KAA som har gått ut i arbete

- Andel ungdomar i KAA som kommunen kunnat erbjuda stöd till

Genom ett ändamålsenligt samarbete ska arbetsgruppen minska 
utanförskapet. Därför föreslås kommunstyrelsen godkänna förslag till ny 
förvaltningsövergripande modell för samarbete för ungdomar inom ramen 
för KAA enligt modell som beskrivs i utredningen 2019-06-07 samt 
godkänna finansiering 2020 genom en överföring från kommunstyrelsens 
prognostiserade överskott 2019 i samband med över- och 
underskottshanteringen mellan 2019-2020 samt hänskjuta till 
budgetberedningen 2020 att tillskjuta medel i ram från 2021.

Ekonomi
Ärendet var uppe på kommunstyrelsen 2019-08-13§ 222 och hänsköts då till 
budgetberedningen. Av förbiseende behandlades dock inte ärendet i 
budgetberedningen. Den nya arbetsmodellen innebär ökade kostnader med 1 
130 tkr per år. För 2020 uppgår utökningen till 470 tkr till följd av att 
arbetet bedöms kunna vara igång tidigast i augusti 2020.

Tkr Nuvarande budget Budget ny modell
KAA-ansvarig (KS) 500 000 1 000 000
Behandlingssekreterare (SN) 300 000
Arbetsterapeut 130 000
Driftkostnad 200 000
Totalt 500 000 1 630 000

Eftersom budgeten för 2020 redan är beslutad är det inte möjligt att tilldela 
budget för 2020. Finansieringen kan istället ske genom en överföring av 
kommunstyrelsens prognostiserade överskott 2019 i samband med över- och 
underskottshanteringen mellan 2019-2020. Gällande finansiering från 2021 
hänskjuts till budgetberedningen 2020 att tillskjuta medel i ram från 2021. 

Eftersom ärendet rätteligen skulle behandlats i budgetberedningen bör 
kommunstyrelsen inta samma restriktiva ställning som under 
budgetberedningen 2019 vad gäller att tilldela ytterligare medel. Detta med 
hänsyn till den ekonomiska utmaning som kommunen står inför samt att 
överskottsmålet inte nås under något år under planperioden 2020-2022.
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-12-05
Utredning – Förvaltningsövergripande arbetsmodell för KAA 2019-06-07
Kommunstyrelsen 2019-08-13, § 222

Yrkande
Per Svensson (S) yrkar att kommunchefen ska uppdras att utreda 
möjligheterna för finansiering av ärendet inför budgetberedningen 2021.

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag Per 
Svenssons (S) ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med Per Svenssons (S) yrkande.

Anteckning
Sara-Lena Bjälkö (SD) lämnar följande protokollsanteckning: Viktigt att vi 
tar ytterligare ett steg och inkluderar föräldrar för barn ungdomar under 18 
år för allas välmående och stöd för att kunna uppfylla målen. Viktigt att vi 
även tar ett ytterligare steg för de ungdomar som fyllt 18 år med diagnos, 
som har god man även får bli involverade för ungdomarnas hjälp till stöd för 
ett bättre välmående och för att kunna uppfylla målen.
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§ 4

Tilldelning av medel för kvalitetshöjande insats inom 
integrationsområdet., KS 2019/488
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Reservera 6,9 mnkr ur avsättningen med uppbyggda reserver för 
kvalitetshöjande insatser inom grundskolans verksamhet med nyanlända 
elever. 

2. Reservera 1,2 mnkr ur avsättningen med uppbyggda reserver för 
kvalitetshöjande insatser inom vuxenutbildningens verksamhet för 
nyanländas kompetensbehov med inriktning på Yrkes-SFI och 
Språkstöd för föräldralediga.

3. Uppdra åt kommunstyrelseförvaltningen att genomföra en utvärdering 
av utförda insatser under 2020. Utvärderingen ska presenteras för 
kommunstyrelsen.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen beslutade 2018-12-04 att flytta administrationen av 
schablonersättningar för flyktingmottagande från socialnämnden till 
kommunstyrelsen. Vidare beslutades att reserver som byggts upp genom 
outnyttjade schablonersättningar och som inte har ett definierat ändamål 
används, tillsammans med eventuella kvarvarande medel i 
Falkenbergsmodellen, till att finansiera kvalitetshöjande aktiviteter inom 
integrationsområdet. 2019-09-10 beslutade kommunstyrelsen att godkänna 
överflyttning av reserver från integrationsmedel motsvarande ca 35 mnkr 
från socialnämnden samt ca 11,5 mnkr från kommunstyrelsen, till en central 
reserv. I det politiska arbetet samordnar kommunstyrelsen kommunens 
arbete, driver det politiska arbetet framåt samt fattar beslut om eventuella 
samordnade kvalitetshöjande aktiviteter inom integrationsområdet. En 
tjänstemannagrupp har tillsatts för att stötta denna process

Motivering av beslut
Barn- och utbildningsnämnden har många barn och elever i verksamheten 
som är nyanlända. Insatser görs och bekostas av etableringsersättningen som 
ska vara en hjälp för insatser till kommuninvånare som är nyanlända 0-2 år. 
Det vi vet av forskning kring andraspråksinlärning är att det tar 5 - 8 år att 
lära sig ett kunskapsrelaterat språk, att kunna svenska så pass djupt för att 
självständigt kunna förstå läromedel, dagstidningar etcetera och att kunna 
klara av kunskapskraven i de högre årskurserna och på gymnasiet. Vi måste 
därför räkna med att svenska som andraspråkslärare, samordnare, 
introduktionsguider och studiehandledare på modersmål kommer att 
behövas i skolorna även för de elever som inte räknas som nyanlända 
längre. Medlen äskas för att kunna bibehålla insatsen i den omfattning som 
behövs då schablonersättningen minskar avsevärt. 



Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2020-01-14

Utdragsbestyrkande
2 (3)

För många nyanlända vuxna tar vägen genom utbildningssystemet mycket 
lång tid, för att minska den ska eleverna kunna påbörja gymnasiala 
yrkesstudier redan under tiden de läser SFI. Det är ett effektivt sätt att ta 
tillvara på utbildnings- och yrkeserfarenheter de skaffat sig i sina 
hemländer, påskyndar etablering på arbetsmarknaden och bidrar till att 
underlätta näringslivets rekrytering. Validering och yrkessvenska ingår, 
vilket bland annat visat sig påskynda svenskinlärningen. 

Språkstöd för föräldralediga innebär ökade möjligheter för nyanlända som 
är föräldralediga och inte deltar i SFI-undervisning att snabbare lära sig det 
svenska språket och snabbare integreras i samhället. En förlängning av 
pågående projekt skapar större förutsättningar för framför allt 
utomeuropeiskt födda kvinnor att etableras i Falkenberg, men också en 
chans för barnen att ta del av förskoleverksamhet och det svenska språket 
under förälders ledighet. Verksamheten initierades efter beslut i 
kommunstyrelsen den 14 november 2017 (KS 2016-20, § 283). Sedan dess 
har verksamheten utvecklats till en givande aktivitet på öppna förskolor och 
bibliotek i Falkenberg.

Ekonomi
Det finns 26,4 mnkr som inte är slutgiltigt reserverade för specifik aktivitet. 
I detta förslag reserveras 8,1 mnkr och posten minskas med motsvarande. 
Därefter kvarstår 18,3 mnkr som inte är slutligt reserverade för specifik 
aktivitet. Beslutet påverkar inte kommunens resultat då kostnaderna för 
aktiviteterna finansieras med utbetalt statsbidrag.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-11-20
Barn- och utbildningsförvaltningen, Ansökan om kostnader, 2019-10-31

Yrkande
Per Svensson (S) yrkar bifall till hållbarhetsutskottets förslag.

Sara-Lena Bjälkö (SD) yrkar avslag på hållbarhetsutskottets förslag.

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på hållbarhetsutskottets förslag mot Sara-
Lena Bjälkös (SD) ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med hållbarhetsutskottets förslag.
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Votering
Votering begärs och verkställs.

Ja-röst för hållbarhetsutskottets förslag.
Nej-röst för Sara-Lena Bjälkös (SD) yrkande.

Ledamot Ja Nej Avstår Ej närvarande
Per Svensson (S) X
Rebecka Kristensson (S) X
Anneli Andelén (C) X
Björn Jönsson (S) X
Rie Boulund (M) X
Lars Fagerström (L) X
Ninni Gustavsson (M) X
Georgia Ferris (KD) X
Markus Jöngren (MP) X
Per Johansson (C) X
Sara-Lena Bjälkö (SD) X
Göran Janko (M) X
Marcus Dufwa (S) X

Med ett utfall om tolv ja-röster mot en nej-röst beslutar kommunstyrelsen i 
enlighet med hållbarhetsutskottets förslag.

Reservation
Sara-Lena Bjälkö (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande.
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§ 5

Justering av nämndernas budgetramar, KS 2020/16
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Minska kommunstyrelsens ram med 165 tkr pga justering på 
näringslivsavdelningen.

2. Öka barn och utbildningsnämndens budgetram med 338 tkr till följd av 
justeringar för lokalkostnader.

3. Öka kultur-, fritids och tekniknämndens budgetram med 1 147 tkr för 
lokalkostnader samt drift nya investeringar och minska budgetramen 
med 1 500 tkr för justering av dubbelbudgetering, netto innebär det en 
minskad budgetram med 353 tkr. 

Beskrivning av ärendet
Vid arbetet med internbudgeten framkom en justering som inte har beaktats 
under budgetarbetet. Kommunstyrelsens budgetram minskas därmed med 
motsvarande och medlen tillfaller den centrala avsättningen för 
löneökningar och kapitalkostnader mm. 

Barn- och utbildningsnämndens budgetram ökas med 715 tkr för 
lokalkostnader (inklusive städning) för Argus under perioden juli-december 
2020. Dessa medel finns budgeterade centralt och tillförs nu de nämnder 
som kommer belastas med kostnaderna. Utöver detta minskas barn- och 
utbildningsnämndens ram med 377 tkr till följd av att nämnden inte längre 
använder eller debiteras för Stenfalken. Netto ökas nämndens ram med 338 
tkr.

Kultur-, fritids och tekniknämndens budgetram ökas med 1 072 tkr för 
lokalkostnader (inklusive städning) för Argus under perioden juli-december 
2020. Dessa medel finns budgeterade centralt och tillförs nu de nämnder 
som kommer belastas med kostnaderna. Utöver detta utökas kultur-, fritids 
och tekniknämndens med 75 tkr för driftskostnader nya investeringar, en 
post som beslutades i budget för 2019 men som fallit bort i budget för 2020. 
Kultur-, fritids och tekniknämndens budgetram minskas även med 1 500 tkr 
för att justera en dubbelbudgetering. Netto minskas nämndens ram med 353 
tkr.  

Nettot av de justeringar som skett tillfaller de centralt avsatta medlen. Det 
innebär att den centrala avsättningen ökar med 180 tkr. 

Motivering av beslut
Nämndernas ramar justeras årligen för löneökningar, kapitalkostnader till 
följd av nya investeringar m.m. Medel finns avsatta centralt.

Medel för lokalkostnader för Argus finns avsatta centralt och fördelas nu ut 
till de nämnder som kommer belastas med kostnader. Dessa tilldelningar 
innebär att centralt avsatta medel minskar med 1 787 tkr. 
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Övriga justeringar är korrigeringar som inte beaktats i budgetarbetet. Dessa 
korrigeringar innebär att centralt avsatta medel ökar med 1 967 tkr. 

I de centralt avsatta medlen för 2020 fanns även medel för de löneökningar 
för 2019 som ännu inte var klara när budgeten beslutades i november. 
Nämndernas budgetramar justerades för detta enligt beslut i 
kommunstyrelsen i december 2019. Eftersom utfördelade medel understeg 
det budgeterade beloppet innebär det att 1 274 tkr kvarstår i den centrala 
avsättningen. 

Sammantaget innebär det att om löneökningarna för 2020 samt 
kapitalkostnader för nya investeringar blir i nivå med budgeterat kommer 
det finnas ett överskott i centralt budgeterade medel med 3 241 tkr. Då är 
tilldelning för ökat måltidspris inte beaktat utan behandlas i ett enskilt 
ärende.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomiska utfall. Den totala 
budgeten för Falkenbergs kommun är oförändrad. Efter denna justering 
återstår 55 436 tkr i posten centrala nämndsmedel.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-01-08
Sammanställning nämndernas ramar, 2020-01-14 (före tilldelning 
måltidspris)
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§ 6

Tilldelning av centrala budgetmedel-justering av 
budgetramar för ökat måltidspris 2020, KS 2019/534
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Justera barn- och utbildningsnämndens budgetram med 4 963 tkr till 
följd av ökat måltidspris. 

2. Justera socialnämndens budgetram med 2 575 tkr till följd av ökat 
måltidspris.

3. Minska måltidspriset på barn- och utbildningsnämnden med 1 000 tkr 
för volymrelaterade marginalintäkter. 

Beskrivning av ärendet
Måltidspriset justeras varje år och barn- och utbildningsnämnden och 
socialnämnden får normalt sett kompensation för ett ökat måltidspris via 
uppräkning i budget. I vissa fall har ytterligare budgetkompensation skett 
vid politiska beslut, till exempel om MRSA-fritt kött och högre andel 
ekologiska livsmedel. Inför 2020 kompenserades barn- och 
utbildningsnämnden även för ökade kostnader till följd av de nya 
paviljonger som ska etableras på grund av den politiska ambitionen att 
minska barngruppernas storlek. Barn- och utbildningsnämndens och 
socialnämndens budgetramar justerades även för minskat måltidspris till 
följd av beslutade effektiviseringar.

Måltidspriset på barn- och utbildningsnämnden
I samband med att budget för 2020 beslutades, minskades barn- och 
utbildningsnämndens budgetram med 386 tkr enligt nedanstående 
sammanställning. 

Budgetjusteringar på BUN, beslut i budget i november  
Minskad budget till följd av effektivisering -4 572
Tilldelning ökat måltidspris till följd av kostnader för kök i nya paviljonger 1 730
Tilldelning uppräkning köpt verksamhet samt höjt PO-pålägg 2 456
Summa budgetjustering -386

Under arbetet med barn- och utbildningsnämndens internbudget framkom 
dock att måltidspriset ökat kraftigt. Trots att beslutade effektiviseringar 
beaktats i måltidspriset så ökade kostnaderna med 5 600 tkr. De ökade 
kostnaderna beror främst på ny livsmedelsupphandling, ökade 
lokalkostnader och ökade personalkostnader i nya kök.  

Den nya livsmedelsupphandlingen trädde i stora delar i kraft redan 2019, 
vilket har hanterats utan att måltidspriset justerats. Det beror framför allt på 
ett ökat antal beställda måltider under 2019, vilket får en positiv effekt 
eftersom de fasta kostnaderna fördelas ut på fler portioner.                    
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Baserat på detta föreslås att måltidspriset på barn- och utbildningsnämnden 
sänks med 1 000 tkr. Om måltidspriset är för högt innebär det en för hög 
utbetalning av bidrag till friskolorna, vilket kommunen inte kan få tillbaka. 
Visar det sig däremot att måltidspriset är för lågt så kompenserar kommunen 
friskolorna för detta i efterhand. 

För att barn- och utbildningsnämnden ska få täckning för det ökade 
måltidspriset behöver budgetramen utökas med 4 963 tkr.

Måltidspriset på socialnämnden
I samband med att budget för 2020 beslutades minskades socialnämndens 
budgetram med 159 tkr, till följd av beslutade effektiviseringar. Trots att de 
beslutade effektiviseringarna beaktats i måltidspriset, så ökar kostnaderna 
med 3 100 tkr, till följd av den nya livsmedelsupphandlingen. Nämnden har 
till viss del kompenserats via uppräkning i budget. För att socialnämnden 
ska få täckning för det ökade måltidspriset fullt ut, behöver budgetramen 
utökas med ytterligare 2 575 tkr. 

Motivering av beslut
Om nämnderna inte kompenseras för det ökade måltidspriset kommer det 
krävas anpassningar och neddragningar av andra verksamheter inom 
nämndernas områden, för att underskott inte ska uppstå. 

Inför budget 2021 kommer en rutin tas fram, där måltidspriset tas upp och 
behandlas i samband med budgetberedningen. Detta gäller framför allt när 
förutsättningarna mellan två år ändras så kraftigt så att måltidspriset ökar 
mer än normalt, till exempel vid nya lokaler eller upphandlingar. 

Ekonomi
Det finns inga centrala medel avsatta för det ökade måltidspriset, inte heller 
en allmän reserv. Det finns dock centralt avsatta medel för kapitalkostnader 
och löneökningar. Om barn- och utbildningsnämnden och socialnämnden 
kompenseras för ökat måltidspris enligt detta beslutsförslag, och avsatta 
medel för kapitalkostnader och löneökningar används fullt ut, kommer ett 
underskott att uppstå centralt. Bedömningen är dock att det är bättre att 
underskottet uppstår centralt än på barn- och utbildningsnämnden och 
socialnämnden. Om det blir medel kvar efter tilldelning för kapitalkostnader 
och löneökningar kommer underskottet att minska med motsvarande. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-12-16
Sammanställning nämndernas ramar 2020

Yrkande
Per Svensson (S) yrkar att ärendet ska behandlas av kommunfullmäktige.

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot Per 
Svenssons (S) ändringsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med Per Svenssons (S) yrkande.



Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2020-01-14

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 7

Uppdrag i budget 2020- Fastställande av 
uppdragshandlingar, KS 2019/498
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. I uppdragspecifikationen för minskat serveringssvinn ska framgå att det 
minskade serveringssvinnet ska ske inom samtliga verksamheter inom 
barn- och utbildningsnämnden, och inte bara inom 
grundskoleverksamheten.  

2. Därmed fastställa föreliggande förslag till uppdragsbeskrivningar 
avseende uppdrag i budget 2020.

Beskrivning av ärendet
I anslutning till budget 2020 lämnade kommunfullmäktige ett antal uppdrag 
till kommunens nämnder. Förslag på uppdragsbeskrivningar har tagits fram 
av kommunstyrelseförvaltningen. Uppdragen som beskrivs är:

 Kultur-, fritids- och tekniknämnden får i uppdrag att i samarbete med 
barn- och utbildningsnämnden och kommunstyrelsen ta fram en plan för 
att under de närmaste åren fasa ut alla paviljonger med höga 
lokalkostnader till lokaler med lägre kostnader. Uppdraget rapporteras 
till kommunfullmäktige i oktober 2020.

 Kultur-, fritids- och tekniknämnden får i uppdrag att ta fram en tidsplan 
för att minska elförbrukningen i alla kommunala byggnader med t.ex. 
LED-belysning. Redovisningen ska innehålla ekonomiska besparingar 
och redovisas till budgetberedningen 2020. 

 Servicenämnden får i uppdrag att tillsammans med barn- och 
utbildningsnämnden omedelbart starta arbetet med att minska 
serveringssvinnet för att nå full effekt 2021. Uppdraget delrapporteras 
till kommunfullmäktige i oktober 2020 och slutrapporteras till 
budgetberedningen 2021.

 Barn- och utbildningsnämnden får i uppdrag att arbeta med att den 
schemalagda vistelsetiden i förskolan och fritidshemmen bättre 
överensstämmer med den faktiska vistelsetiden genom alla tänkbara 
åtgärder. Nämnden ska också göra en översyn och eventuella 
förbättringar av schemasystem och andra styrmedel. Arbetet rapporteras 
till budgetberedningen och får effekt från hösten 2020. 

 Kultur-, fritids- och tekniknämnden får i uppdrag att tillsammans med 
kommunstyrelsen genomföra en medborgardialog angående området 
kring Lövstaviken. 
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Motivering av beslut
I budget för 2020 framgår att uppdragen ska förtydligas i 
uppdragshandlingar som ska beslutas av kommunstyrelsen senast i januari 
2020.

Ekonomi
Uppdragen påverkar inte kommunens ekonomi utöver eventuella
utredningskostnader. De förslag som kan bli resultatet av uppdragen kan ha
en ekonomisk påverkan, vilket får bedömas i varje enskilt fall.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-12-12
Uppdragsbeskrivning, Utfasning paviljonger
Uppdragsbeskrivning, Minskad elförbrukning
Uppdragsbeskrivning, Minskat serveringssvinn
Uppdragsbeskrivning, Vistelsetid i förskola och fritidshem
Uppdragsbeskrivning, Medborgardialog Lövstaviken

Yrkande
Johan Idmark (M) yrkar att det i uppdragspecifikationen för minskat 
serveringssvinn ska framgå att det minskade serveringssvinnet ska ske inom 
samtliga verksamheter inom barn- och utbildningsnämnden, och inte bara 
inom grundskoleverksamheten.  

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på Johan Idmarks (M) tilläggsyrkande mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Johan 
Idmarks (M) yrkande. 
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§ 8

Kommunstyrelsens månadsrapport november 2019, 
KS 2019/149
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna kommunstyrelsens månadsrapport november 2019.

Beskrivning av ärendet
Ekonomiavdelningen vid kommunstyrelseförvaltningen har upprättat 
månadsrapport för november 2019. Kommunstyrelsen, exklusive 
affärsverksamhet, redovisar en positiv avvikelse för perioden om 10 342 tkr. 
Inklusive affärsverksamheten uppgår avvikelsen till 12 090 tkr.

För helåret 2019 prognostiserar kommunstyrelsen en positiv avvikelse mot 
budget på 2 100 tkr exklusive affärsverksamheten och 6 100 tkr inklusive 
affärsverksamheten.

Motivering av beslut
Kommunstyrelsen föreslås att godkänna månadsrapporten för november 
2019.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-12-12
Kommunstyrelsens månadsrapport november 2019
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§ 9

Kommunens månadsrapport november 2019,
KS 2019/148
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna till protokollet att månadsuppföljning har redovisats.

Beskrivning av ärendet
Ekonomiavdelningen har sammanställt nämndernas månadsuppföljningar 
för perioden januari-november 2019 och nämndernas prognoser för helåret 
2019.

Driftavvikelsen hos nämnderna för perioden är ett underskott på 24,6 mnkr.

Nämndernas sammanlagda prognos för 2019 är ett underskott på 32,4 mnkr. 
Prognosen har försämrats med 6,2 mnkr från oktober då prognosen uppgick 
till 26,2 mnkr. Barn- och utbildningsnämnden, socialnämnden, 
försörjningsstödet, kultur-, fritids- och tekniknämnden samt servicenämnden 
prognostiserar underskott för året. Kommunstyrelsen, kommunstyrelsens 
affärsverksamhet, miljö- och hälsoskyddsnämnden samt bygglovsnämnden 
prognostiserar överskott för året.

Motivering av beslut
Ekonomiavdelningen har sammanställt nämndernas månadsuppföljningar 
för perioden januari-november 2019 och nämndernas prognoser för helåret 
2019.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-12-16
Kommunen inkl nämnderna 1911
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§ 10

Motion - Reglering av ersättning till LOV-företag inom 
hemtjänsten, KS 2019/206
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Avslå motionen eftersom modellen för kostnadsersättning för 
närvarande ses över av socialnämnden, samt att ersättningsnivåerna till 
externa utförare ej bedöms vara för låg.

Beskrivning av ärendet
Rie Boulund (M) och Gert Persson (M) har inkommit med en motion om att 
kommunfullmäktige ska uppdra åt socialnämnden att ta fram policy eller 
principer för hur nämnden ska kompensera de externa LOV-företagen 
(Lagen om valfrihetssystem) inom hemtjänsten, samt att LOV-företagen ska 
kompenseras ekonomiskt retroaktivt under den period där den kommunala 
hemtjänsten har redovisat underskott. Motionärerna menar bland annat att 
verksamheten som bedrivs i kommunal regi får konkurrensfördelar 
gentemot externa aktörer om kompensation uteblir.

Inför kommunfullmäktiges behandling av motionen har socialnämnden 
beretts möjlighet att yttra sig över dess förslag. Nämnden anser att 
ersättningen till de externa utförarna av hemtjänst inte är för låg, varför 
fråga om ekonomisk kompensation inte är aktuell. Vidare menar 
socialnämnden att ersättningsmodellen för närvarande ses över, vilket 
därmed innebär att nämnden inte avser ta fram policy eller principer för 
kompensation inom nuvarande system.

Motivering av beslut
Socialnämndens problem med underskott gällande egenregiverksamheten 
har varit återkommande sedan kundvalet infördes 2009. Det senaste 
underskottet beror främst på minskning av beställd tid, viljeinriktningen 
med heltid som norm, samt nytt arbetstidsavtal. Under 2018 redovisades ett 
underskott om 6 341 tkr, vilket förklaras med att antalet beställda timmar 
varit lägre än under föregående år. En lång anpassningstid innebär en 
bibehållen personalkostnad till en lägre ersättning, vilket genererar 
verksamhetsunderskott. Effektiviseringsåtgärder för att komma till rätta med 
avvikelserna är vidtagna. 

Konkurrensverket har hanterat frågan om egenregiverksamheters negativa 
budgetavvikelser, vilken behandlas i en rapport om kommunernas 
valfrihetssystem. Konkurrensverket menar att ekonomiska underskott för 
hemtjänst i egenregi i sig inte behöver påverka konkurrensneutraliteten om 
det endast gäller enstaka år. 
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Intresseorganisationen Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) driver ett 
projekt kring konkurrensneutrala villkor som syftar till att identifiera 
skillnader i förutsättningarna som råder mellan verksamhet i kommunal regi 
och verksamhet som bedrivs av externa utförare. Arbetet och dess slutsatser 
är ännu ej färdigställt, men kommer att bevakas av kommunens 
socialnämnd.

För att Falkenbergs kommun ska utbetala en ekonomisk kompensation 
retroaktivt krävs att det fastställs att ersättningen till de externa utförarna är 
för låg. I socialnämndens jämförelser med liknande kommuner och 
riksgenomsnitt bedömer nämnden att ersättningen inte är för låg, varför det 
ej heller är aktuellt att kompensera företagen. Då socialnämnden också för 
närvarande ser över ersättningsmodellen bör det ej föreligga behov av att ta 
fram en policy eller principer för kompensation inom nuvarande system. 
Därmed föreslår kommunstyrelseförvaltningen att motionen bör avslås.

Ekonomi
Motionens förslag innebär att externa utförare inom hemtjänsten ska erhålla 
en ekonomisk kompensation i förhållande till att ersättningen är för låg då 
hemtjänsten som utförs i egenregi har budgetunderskott. För 2018 
resulterade egenregiverksamheten i en merkostnad om 23 kr per timme, 
vilket således innebär en kompensationskostnad om 1 895 519 kr. Avseende 
år 2019 visar de ekonomiska prognoserna att en kompensation skulle 
innebära en merkostnad för egenregin om 14 kr per timme, vilket motsvarar 
en totalkostnad på 1 283 938 kr.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-09-24
Motion om reglering av ersättning till LOV-företag, 2019-04-23
Socialnämnden 2019-08-20, § 159
Socialförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-07-01

Yrkande
Rebecka Kristensson (S), Björn Jönsson (S), Lars Fagerström (L), Georgia 
Ferris (KD) och Markus Jöngren (MP) yrkar bifall till arbetsutskottets 
förslag.

Rie Boulund (M), Ninni Gustavsson (M), Göran Janko (M), Johan 
Idmark (M), Anneli Andelén (C) och Per Johansson (C) yrkar att motionen 
ska bifallas.

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot Rie 
Boulunds (M) med fleras ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag.

Reservation 
Ninni Gustavsson (M), Göran Janko (M), Rie Boulund (M), Johan 
Idmark (M), Anneli Andelén (C) och Per Johansson (C) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget yrkande.
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§ 11

Information- Redovisning av stimulansmedel samt 
uppnådda resultat inom området psykisk hälsa,
KS 2019/3
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna informationen till protokollet.

Beskrivning av ärendet
Information om stimulansmedel samt uppnådda resultat inom området 
psykisk hälsa.
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§ 12

Återrapportering av uppdrag angående byggnation av 
Falkenbergs arena, KS 2019/472
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna till protokollet att uppdraget om nybyggnation av Falkenbergs 
arena samt parkering, gång- och cykelvägar med mera vid 
Kristineslättsområdet är genomfört och kultur-, fritids- och 
tekniknämnden härmed redovisat detsamma.

Beskrivning av ärendet
Kultur-, fritids- och tekniknämnden redovisar för kommunstyrelsen att 
nybyggnation av Falkenbergs arena samt parkering, gång- och cykelväg 
med mera vid Kristineslättsområdet är genomfört. Falkenbergs arena är 
färdigbyggd och godkänd för allsvenskt spel i enlighet med Svenska 
fotbollförbundets riktlinjer. Arenan invigdes 2017 och sedan dess har 
ytterligare åtgärder vidtagits, såsom en hiss samt vindskydd.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att uppdragsredovisningen ska 
antecknas till protokollet.

Ekonomi
Projektbudget för byggnationen av Falkenbergs arena uppgick till 130 000 
tkr. Den totala budgeten, inklusive parkering, gång- och cykelvägar med 
mera uppgick till 151 500 tkr. Utfallet efter genomförda åtgärder uppgick 
till cirka 122 641 tkr, vilket är en positiv ekonomisk avvikelse om drygt 
28 859 tkr.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-11-12
Kultur-, fritids- och tekniknämnden 2019-10-24, § 170
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§ 13

Redovisning av uppdrag i budget 2019 - Utveckling av 
folkhälsoarbetet, KS 2019/259
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Anse uppdrag i budget om utveckling av folkhälsoarbetet i 
kommunkoncernen som redovisat.

2. Uppdra åt kommunstyrelsen att samordna verkställigheten och 
prioriteringen av åtgärdsförslagen.

Beskrivning av ärendet
I början av 2019 tilldelades uppdraget till kommunstyrelsen att ta fram 
förslag på hur folkhälsoarbetet i kommunkoncernen kan förbättras för att 
minska de negativa effekterna av en förändrad demografi och ojämlik hälsa. 
Uppdraget skulle också genomföras i samråd med övriga nämnder. För att 
följa upp tidigare gjorda lokala kartläggningar bedömdes att en ny 
nulägesanalys, utifrån den tillgänglig statistik och data som finns, behövs 
för att se vilka nuvarande utmaningar som finns samt vilka åtgärder som 
behöver göras för att förbättra folkhälsan i kommunen. Detta uppdrag 
tilldelades Räddningstjänst Väst att genomföra. I juni återremitterades 
ärendet till räddningstjänsten för komplettering av åtgärdsförslag samt att 
dessa skulle samrådas med övriga nämnder.

Motivering av beslut
Kartläggningen som Räddningstjänst Väst genomförde redovisade statistik 
utifrån en mängd olika parametrar vad gäller befolkningens hälsa. Utifrån 
kartläggningen som mestadels fokuserade på befolkningens levnadsvanor 
tog kommunstyrelseförvaltningen fram åtgärdsområden som fokuserar på 
strukturella samhällsförändringar och som påverkar folkhälsan. Dessa 
områden var följande; höja utbildningsnivån, skapa förutsättningar för ökad 
meningsfull sysselsättning samt skapa förutsättningar för ökad tillit och 
trygghet. Dessa åtgärdsområden samråddes med nämnder och bolag den 7 
november. 

Utifrån dessa områden som samråddes har 12 olika åtgärdsförslag tagits 
fram som flera olika nämnder och bolag berörs av. De 12 förslagen 
presenteras i bifogad tjänsteskrivelse. I samband med denna redovisning 
anses uppdrag i budget redovisat.

Ekonomi
Ekonomin påverkas inte i detta skedet.
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-11-25
Åtgärdsförslag för en förbättrad folkhälsa, 2019-11-22
Uppdrag i budget – folkhälsans utmaningar och åtgärdsområden, 
2019-11-06
Folkhälsostatistik för Falkenbergs kommun, 2019-06-13

Yrkande
Per Svensson (S) yrkar att kommunstyrelsen ska ges i uppdrag att samordna 
verkställandet av åtgärdsförslagen.

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på Per Svenssons (S) tilläggsyrkande mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Per 
Svenssons (S) yrkande.
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§ 14

Friskvårdsgrupp för barn med fetma, KS 2019/400
Beslut
Hållbarhetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta

1. Ge barn- och utbildningsnämnden, kultur-, fritids- och tekniknämnden 
samt socialnämnden i uppdrag att, tillsammans med kommunstyrelsen, 
redovisa hur nämnderna kan förebygga fysisk och psykisk ohälsa hos 
barn och unga med fetma genom insatser i den ordinarie verksamheten 
som bidrar till bättre levnadsvillkor, jämlik hälsa och likvärdig 
utbildning. 

2. Redovisningen ska presenteras för kommunstyrelsen senast juni 2020. 

Beskrivning av ärendet
I samband med att information om ett särskilt arbetssätt för att nå en utsatt 
målgrupp; barn och unga med psykisk ohälsa och med fetma, presenterades 
vid hållbarhetsutskottet fick hållbarhetsavdelningen i uppdrag att skriva 
fram ett förslag på hur ett uppdrag kan formuleras till nämnderna. Härmed 
presenteras ett sådant förslag. 

Motivering av beslut
I ett av de övergripande målen för Falkenbergs kommun 2019-2022 anges 
att Falkenbergs kommun ska bli ett föredöme inom hållbarhet. Inom det 
målet behöver kommunen arbeta särskilt aktivt med förbättrad folkhälsa och 
mer jämlika och bättre uppväxtvillkor för barn och ungdomar. 

För att bidra till att nå de övergripande målet om hållbarhet i Falkenbergs 
kommun finns det idag forskningsbaserade arbetssätt som bidrar till att 
förebygga fysisk och psykisk ohälsa. Genom riktade insatser mot 
målgruppen barn och unga med fetma i kommunen kan det bidra till att 
bryta en utsatthet och ett utanförskap som målgruppen ofta befinner sig i, 
med konsekvensen att inte kunna slutföra sin skolgång. För att nå en jämlik 
hälsa krävs bland annat riktade insatser till de grupper som har störst risk för 
ohälsa. Barn och unga med fetma utgör en sådan målgrupp. Liknande arbete 
och arbetssätt görs framgångsrikt i grannkommuner som Kungsbacka och 
Laholm. I Kungsbacka kommun har detta gjorts sedan tio år tillbaka med 
goda resultat.

I Falkenberg finns cirka 100 barn med fetma i åldrarna 0-17 år. Tidiga 
insatser bland barn och unga är extra viktigt då studier visat att övervikt och 
fetma hos barn ofta blir bestående upp i vuxen ålder. Korrelationen mellan 
fetma och psykisk ohälsa är stark likaså konsekvensen med långvarig ogiltig 
frånvaro från skolan med risken att ej gå ut skolan med godkända betyg. 
Detta kan förebyggas genom riktade insatser mot denna målgrupp. 

Redovisningen bör innehålla förslag på arbetssätt och på vilket sätt 
respektive nämnd samt förvaltning kan bidra inom ordinarie verksamhet. 
Det kan röra sig om att utgöra kontaktperson inom sin förvaltning. 
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Bidra med kunskap om passande aktiviteter, kunna närvara för nämndens 
räkning vid olika arbetsmöten. I Laholm och Kungsbacka är arbetssättet 
uppbyggt genom en samordnare som utgår ifrån en särskild nämnd. Men 
som samverkar med de andra olika förvaltningarna samt näringsliv och 
föreningsliv i syfte att förbättra livsvillkoren och skapa en mer jämlik hälsa 
för dessa barn och ungdomar.

Effekter av arbetet med friskvårdsgruppen i Kungsbacka samt Laholm har 
mätts genom hälso- och sjukvårdens statistik samt genom kvalitativa 
utvärderingar. Resultaten visar på sänkt ISO BMI, att barnen fått ett nytt 
sammanhang och nya vänner, att de fått rörelseglädje och att de barn som 
haft svårt att få godkänt i ämnet idrott och hälsa har fått hjälp till att få ett 
godkänt betyg och även kunnat bryta en långvarig ogiltig frånvaro från 
skolan. 

Mot bakgrund av ovanstående föreslår hållbarhetsavdelningen vid 
kommunstyrelseförvaltningen att ge barn- och utbildningsnämnden, kultur-, 
fritids-, och tekniknämnden samt socialnämnden i uppdrag att, tillsammans 
med kommunstyrelsen, redovisa hur nämnderna kan förebygga fysisk och 
psykisk ohälsa hos barn och unga med fetma genom insatser i den ordinarie 
verksamheten som bidrar till bättre levnadsvillkor, jämlik hälsa och 
likvärdig utbildning.

Ekonomi
I redovisning av förutsättningar för detta arbetssätt ingår bland annat 
ekonomiska förutsättningar. Förstudien får därmed visa på hur mycket detta 
kan komma att kosta.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-11-13
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-10-10
Kommunstyrelsens hållbarhetsutskott 2019-10-21, § 33

Yrkande
Rebecka Kristensson (S) yrkar, med instämmande av Per Svensson (S) och 
Per Johansson (C), bifall till hållbarhetsutskottets förslag, med ändringen att 
uppdraget ska redovisas för kommunstyrelsen senast juni 2020 istället för 
maj 2020.

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på hållbarhetsutskottets förslag mot Rebecka 
Kristenssons (S) ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med Rebecka Kristenssons (S) yrkande.
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§ 15

Paviljonger till park- och kustenheten, KS 2019/385
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Reservera kostnader för etablering av paviljong till park- och 
kustenheten i bokslutet för 2019.

2. Beakta beslutet i hanteringen av över- och underskott mellan 2019 och 
2020.

Beskrivning av ärendet
Kultur-, fritids- och tekniknämnden har tidigare informerat 
kommunstyrelsens arbetsutskott om behovet av lokaler till park- och 
kustenheten på kultur-, fritids- och teknikförvaltningen. Kommunstyrelsens 
arbetsutskott beslutade 2019-10-01 att hänskjuta ärendet till 
budgetberedningen 2019. 

Under budgetberedningen framkom att behoven av paviljongen var mycket 
akut på grund av arbetsmiljöproblem. För att påskynda processen så mycket 
som möjligt bestämdes att paviljongerna skulle etableras omedelbart. 
Därmed skulle kostnaden utgöra ett underskott 2019 och inga medel 
tillsköts i budget 2020. 

Kultur-, fritids- och teknikförvaltningen startade omgående projekteringen. 
Projektet har försenats eftersom tänkt placering för paviljongen var på 
prickad mark, vilket är en avvikelse som hade kunna behandlas i 
bygglovsnämnden först i januari. Efter vidare projektering tillsammans med 
Vivab och park- och kustenheten framkom en, för alla parter, bättre 
placering. Den nya placeringen kräver omläggning av VA samt el, vilket 
innebär högre kostnader än ursprunglig kalkyl. Den nya placeringen gör 
dock att tid sparas och det är en bättre placering för både park- och 
kustenheten samt för Vivab som är fastighetsägare. 

Kostnaden för etableringen av paviljongen, inklusive omläggning av VA 
och el uppgår till 2 200 tkr. Den kalkyl som presenterades i 
budgetberedningen uppgick till 1 800 tkr. 

Motivering av beslut
Park- och kustenheten har haft tillfälliga lokaler i fyra år. Det framgår i 
skyddsrondsprotokoll 2019-05-14 att lokalerna har allvarliga 
arbetsmiljöproblem som inte uppfyller arbetsmiljölagen. För att uppfylla 
arbetsmiljölagens krav behöver den befintliga paviljongen skyndsamt 
ersättas med ny paviljong. 

Genom att reservera kostnaderna i 2019 års bokslut uppstår underskottet 
innevarande år, istället för 2020. 
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Ekonomi
Kostnaden för etableringen av paviljongen beräknas till 2 200 tkr. Om man 
reserverar dessa kostnader i bokslutet för 2019 uppstår ett underskott med 
motsvarande belopp. Om man inte reserverar kostnaden kommer 
underskottet istället uppstå 2020. 

Kostnaderna för hyra av paviljongerna är avsatta i kultur-, fritids- och 
tekniknämnden budget för 2020. Reserveringen avser endast etableringen. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-12-09
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-10-01, § 252
Kultur-, fritids- och tekniknämnden 2019-09-19, § 156
Skyddsrondsprotokoll, 2019-05-14

Yrkande
Rebecka Kristensson (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.

Ninni Gustavsson (M), Göran Janko (M), Johan Idmark (M) och Anneli 
Andelén (C) yrkar att beslutet ska beaktas i hanteringen av över- och 
underskott mellan 2020-2021, istället för 2019-2020. 

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot Ninni 
Gustavssons (M) med fleras ändringsyrkande och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Reservation
Anneli Andelén (C), Per Johansson (C), Ninni Gustavsson (M), Göran 
Janko (M), Rie Boulund (M) och Johan Idmark (M) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för Ninni Gustavssons (M) med fleras yrkande,
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§ 16

Ramavtal avseende exploatering inom östra Gärdet 
1:38, Tånga Parkstad, KS 2019/483
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Godkänna förslag till ramavtal med Västkuststugan AB angående 
exploateringen inom Östra Gärdet 1:38 m.fl., Tånga Parkstad.

Beskrivning av ärendet
Kommunfullmäktige godkände 2015-04-28 ramavtal med Västkuststugan 
AB rörande exploatering inom Östra Gärdet 1:38 m.fl. inom Tånga 
Parkstad. Ramavtalet förlängdes av kommunfullmäktige 2017-06-27. Ett 
planprogram antogs 2015 och detaljplaneläggning av området pågår. 
Västkuststugan AB äger fastigheterna Mursleven 2-5 inom det tänkta 
planområdet. 

Ramavtalet reglerar i huvudsak kostnadsfördelningen avseende plan- och 
utredningskostnader, byggrättsfördelning och anger även ramarna för det 
senare genomförandet av detaljplanen. Ramavtalet med förlängning är 
giltigt under förutsättning att detaljplan för området vunnit laga kraft senast 
2019-12-31 vilket inte kommer att ske. 

Förslag till nytt ramavtal har tagits fram. Det nya ramavtalet är i stort 
detsamma som det ursprungliga men vissa förändringar har gjorts; det ska 
eftersträvas att Västkuststugan AB tilldelas 25 % av planområdets 
byggrätter istället för som tidigare 20 %. Detta utifrån framtaget 
planprogram och preliminära byggrättsberäkningar som gjorts. Andelen om 
25 % avser andelen av områdets totala antal byggrätter och inte värdet av 
dessa som tidigare. Detta för att förenkla.

Lagt till att marköverlåtelser av kvartersmark mellan kommun och exploatör 
ska ske när detaljplan finns för att uppnå ovanstående byggrättsfördelning 
och att köpeskilling/ersättning då ska ske till marknadsmässiga nivåer. 

Kostnaderna för planarbetet med tillhörande utredningar bekostas av 
exploatören utifrån den faktiska andelen tilldelade byggrätter. Detta för att 
uppnå flexibilitet i kostnadsfördelningen om tilldelningen skulle avvika från 
25 %. 

När det gäller det framtida genomförandet av detaljplanen sätter avtalet upp 
ramarna för detta med samma kostnadsfördelningsgrund som ovan. 
Exploateringsavtal som reglerar genomförandefrågor mer i detalj kommer 
tecknas senare i anslutning till detaljplanens antagande.

Det nya ramavtalet upphör att gälla om kommunfullmäktige inte fattar 
beslut om antagande av detaljplan senast 2021-12-31 eller om antagen 
detaljplan inte vinner laga kraft, dvs upphävs.
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Motivering av beslut
Planläggningen fortgår varför behov av ramavtal fortfarande finns.

Ekonomi
Liksom tidigare innebär förslaget att plankostnader och utredningskostnader 
fördelas mellan kommunen och bolaget. Kommunens andel av kostnaderna 
belastar exploateringsverksamheten på objekt 11287, Tånga Parkstad.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-11-28
Förslag till nytt ramavtal, undertecknat av Västkuststugan AB
Överenskommelse om förlängning av ramavtal, 2017-04-25
Ramavtal med Västkuststugan, 2015-04-28
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§ 17

Revidering av sammanträdesdagar och tider för 
kommunfullmäktige, kommunstyrelsen samt 
kommunstyrelsens utskott avseende juni 2020, 
KS 2019/360
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Ändra sammanträdesdagen för kommunfullmäktiges sammanträde den 
30 juni 2020 till den 23 juni 2020.

2. Sammanträdet börjar klockan 09.00 om inget annat anges.

Kommunstyrelsen beslutar

1. Ändra sammanträdesdagen för kommunstyrelsens sammanträde den 16 
juni 2020 till den 9 juni 2020.

2. Sammanträdet börjar klockan 08.30 om inget annat anges.

Beskrivning av ärendet
Kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och kommunstyrelsens 
arbetsutskott fastställde i september 2019 sammanträdesdagar och tider för 
år 2020. Det föreligger nu förslag till revidering av sammanträdesdagarna 
avseende juni månad, primärt i form av att kommunfullmäktiges 
sammanträde den 30 juni flyttas till den 23 juni. Det får till följd att 
kommunstyrelsens sammanträden den 16 juni behöver tidigareläggas till 
den 9 juni, vilket således innebär att kommunstyrelsens arbetsutskotts 
sammanträde den 9 juni bör flyttas till den 16 juni, samt att 
kommunstyrelsens arbetsutskotts sammanträde den 23 juni bör flyttas till 
den 30 juni.

En orsak av tidigareläggandet av kommunfullmäktiges sammanträde är att 
det bedöms mer fördelaktigt om beslut om budget för 2021, budgetramar för 
2022 och kommunplan för 2023 fattas den 23 juni istället för den 30 juni. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige, 
kommunstyrelsen samt kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar om 
revidering av sammanträdesdagarna i juni 2020 i enlighet med 
kommunstyrelseförvaltningens förslag. 

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-12-11
Förslag till sammanträdesdagar och tider 2020 för KF, KS och KSAU
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§ 18

Revidering av kalendarium för planerings- och 
uppföljningsprocessen 2020, KS 2019/402
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Fastställa kalendarium för planerings- och uppföljningsprocessen 2020, 
nämnder, bolagsstyrelser och direktion Räddningstjänsten Väst.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen fastställde 2019-11-12 kalendarium 2020 för Planerings- 
och uppföljningsprocessen. Kalendariet innehåller datum/veckoangivelser 
för när inrapportering ska ske till kommunstyrelsen avseende 
planering/budget och uppföljning. Även tidpunkter för dialogmöten finns 
inplanerade samt när ärenden behandlas/beslutas i kommunstyrelsens 
arbetsutskott, kommunstyrelsen och kommunfullmäktige. 

Kalendariet har uppdaterats till följd av förändrade datum för 
kommunstyrelsens arbetsutskott, kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 
i juni 2020. 

Motivering av beslut
Kalendariet har uppdaterats till följd av förändrade datum för 
kommunstyrelsens arbetsutskott, kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 
i juni 2020. Därmed behövs ett nytt beslut i kommunstyrelsen. 

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-12-11
Kalendarium för Planerings- och uppföljningsprocessen 2020 Nämnder, 
2019-12-11  
Kalendarium för Planerings- och uppföljningsprocessen 2020 
Bolagsstyrelser och Räddningstjänsten Väst direktion, 2019-12-11   
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§ 19

Viktiga frågor för kommunerna med anledning av nya 
regler om producentansvar för förpackningar och 
returpapper, KS 2019/349
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända protokollet med Falkenbergs synpunkter till Förpacknings- 
och tidningsinsamlingen (FTI). 

Beskrivning av ärendet

Från 1 januari 2019 gäller förändringar i förordningarna om 
producentansvar för (2018:1462) och returpapper (2018:1463). 
Förordningarna gäller bostadsnära insamling och målet är att underlätta för 
hushållen att källsortera förpackningar och returpapper och därmed minska 
den totala miljöbelastningen från dessa produkter. 2021 ska 60 procent av 
alla bostadsfastigheter ska erbjudas en insamlingsplats nära huset eller i 
kvarteret. Från 2025 är målet att alla bostäder ska erbjudas den möjligheten.

Från 2021 behöver insamlingssystemen ha tillstånd från Naturvårdsverket 
för att samla in förpackningar och returpapper. För att insamlingssystemet 
ska få tillstånd finns ett antal förutsättningar som ska vara uppfyllda enligt 
44 § förpackningsförordningen och 13 § returpappersförordningen.

Tillstånd ges till insamlingssystem som 

 Omfattar förpackningsavfall av alla material (gäller inte 
returpapper).

 Innebär att den som vill lämna förpacknings- eller returpappersavfall 
till systemet kan göra det enkelt och utan att betala något.

 Är lämpligt och rikstäckande

Vid bedömningen av om ett insamlingssystem ska anses lämpligt och 
rikstäckande ska hänsyn tas till det som kommit fram vid samråd.

Förpacknings- och tidningsinsamlingen (FTI) ämnar att söka tillstånd som 
aktör för ett sådant insamlingssystem. I samband med denna ansökan för de 
samråd med Sveriges kommuner. Falkenberg ligger inte bland de 
kommuner där de avser att införa bostadsnära insamling från 2021. Därmed 
genomförs endast ett digitalt samråd med Falkenbergs kommun. 

I det av FTI framtagna protokollet har kommunstyrelseförvaltningen och 
VIVAB gemensamt skrivit Falkenbergs kommuns synpunkter på föreslaget 
system och dess koppling till den insamling som idag sker i VIVAB:s regi.
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Motivering av beslut
Falkenbergs kommun är positiva till att samordna insamling av 
förpackningar med den insamling av rest- och matavfall som VIVAB idag 
sköter. Genom att samordna med kommunens insamling av hushållsavfall 
kan antalet transporter hållas nere och det blir enklare för hushållen om det 
är en och samma aktör som hämtar allt vid fastigheten. Däremot har 
kommunen flera synpunkter på FTI:s förslag kring organisation och struktur 
för insamling av förpackningar och returpapper. Kortfattat anser 
Falkenbergs kommun inte att FTI:s förslag ligger in linje med 
förordningarna och inte heller att förslaget överensstämmer med den 
servicenivå kommunen vill ge medborgarna. Dessutom kan Falkenbergs 
kommun inte gå med på en modell som inte innebär full kostnadstäckning 
för utfört arbete. 

Med bilagda protokoll för digitalt samråd med FTI anser 
kommunstyrelseförvaltningen att Falkenbergs synpunkter är framförda. 

Ekonomi
Det digitala samrådet berör i sig inte kommunens ekonomi. Med den 
ekonomiska modell som FTI lämnar vid redovisning av sitt förslag till 
insamlingssystem får kommunen inte full kostnadstäckning för att samordna 
systemet med befintlig hämtning av mat- och restavfall. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-11-29
Protokoll till digitalt samråd med FTI 2019-12-02
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§ 20

Utsändande av remiss - Ny organisation och 
arbetsformer för kommunala funktionsrättsrådet,
KS 2019/351
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända föreslagen arbetsordning för kommunala funktionsrättsrådet 
på remiss till samtliga nämnder och kommunala funktionsrättsrådets 
referensgrupp för synpunkter.

Beskrivning av ärendet
Socialförvaltningen har genomfört en översyn av de samrådsorgan som 
socialnämnden idag har ansvar för. Kommunala funktionsrättsrådet (KFR) 
är ett av nämndens samrådsorgan med representation av politiker från olika 
kommunala nämnder och företrädare för olika brukarorganisationer. I 
samband med en översyn av rådets arbetsformer har frågan om rådets 
organisatoriska tillhörighet uppkommit.

Funktionshinderpolitiken har under de senaste årtiondena successivt 
utvecklats från en social till en tvärsektoriell fråga att bedrivas ur ett 
medborgarperspektiv. Personer med funktionsnedsättning ska ses som 
medborgare med lika rättigheter och skyldigheter som andra medborgare. 
Det tvärsektoriella synsättet och medborgarperspektivet genomsyrar numera 
en mängd överenskommelser, bestämmelser, organisations- och 
myndighetsuppdrag på såväl internationell som nationell nivå. Det gäller 
bland annat FN:s konvention om rättigheter för personer med 
funktionsnedsättning, Agenda 2030, WHO:s nätverk för äldrevänliga städer, 
EU:s handikappstrategi, Europarådets funktionshindersstrategi, Nationellt 
mål och inriktning för funktionshinderpolitiken, utredningen Styrkraft i 
funktionshinderpolitiken, uppdraget hos Myndigheten för delaktighet, 
Allmänna arvsfondens satsning ”Ålder är inget hinder”, uppdraget för 
Delegationen för senior arbetskraft och ställningstaganden hos Sveriges 
kommuner och regioner (SKR).

Förslag till ny arbetsordning för KFR föreligger nu. Förslaget innebär bland 
annat en ökad samstämmighet med Kommunala pensionärsrådets (KPR:s) 
arbetsformer och ökad tydlighet kring ledamöternas uppgifter. Med 
anledning av den finansiella situationen i kommunen förslås att ersättning 
till representanter från funktionsrättorganisationerna i KFR för 
mötesdeltagande och resekostnader inte längre ska utgå. Förslaget innebär 
vidare att ansvar för och administration av rådet flyttas från socialnämnden 
till kommunstyrelsen. 
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Motivering av beslut
Den befintliga arbetsordningen för KFR gäller sedan 2015 och behöver 
uppdateras jämsides arbetsordningen för KPR. 

Samverkan med brukarorganisationer som företräder äldre respektive 
personer med funktionsnedsättning bör ske enligt mer samstämmiga former. 

Kommunstyrelsen har ett övergripande ansvar för kommunens hela 
verksamhetsområde där flertalet insatser är generella och riktar sig till alla 
eller till grupper av medborgare. Socialnämnden är en facknämnd med 
särskilt ansvar för insatser bland annat enligt socialtjänstlagen (SoL), lag om 
stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) och hälso- och 
sjukvårdslagen (HSL). Nämndens ansvar gäller i huvudsak individuella 
stödinsatser som har beviljats efter individuell bedömning av enskilda 
personers behov. Det tvärsektoriella synsättet i funktionshinder- och 
äldrefrågorna i Falkenbergs kommun skulle säkerställas på ett mer effektivt 
sätt än idag om ansvaret för samrådsorganet KFR flyttas från socialnämnden 
till kommunstyrelsen. När rådets ordförande också är ledamot i 
kommunstyrelsen kommer frågor som berör till exempel samhällsplanering, 
transporter, arbetsmarknad och kommunikation närmare den beslutande 
instansen. Det blir också mer tydligt för de olika facknämnderna att 
funktionshinderpolitiken inte främst handlar om sociala frågor utan också 
omfattar kultur, fritid, utbildning med mera. Vidare bör ansvaret för rådet 
och sekreterarskapet finnas hos en och samma nämnd för att 
administrationen ska fungera så effektivt som möjligt. Socialnämnden ska 
finnas representerad som en av de ordinarie nämnderna i rådet. 

Den finansiella situationen i Falkenbergs kommun har inneburit krav på 
effektiviseringar inom en stor del av kommunens verksamheter. I budget för 
2020 har kommunen prioriterat att inte minska personaltätheten inom 
omsorgen och skolan. I överensstämmelse med övriga effektiviseringskrav 
förslås att ersättning till representanter från funktionsrättorganisationerna i 
KFR för mötesdeltagande och resekostnader inte längre ska utgå. 

Ekonomi
Förslaget till ny arbetsordning medför en marginell utökning av 
administrativa uppgifter vid kommunstyrelseförvaltningen för att sköta 
sekreterarskapet för rådet. Resursåtgången för administration av KFR och 
KPR med befintlig ambitionsnivå beräknas tillsammans till drygt 5 % av en 
heltidstjänst.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-12-04
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-12-04
Förslag till arbetsordning, 2019-12-04
Organisation och arbetsformer för kommunala handikapprådet, 2014-08-27
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§ 21

Utsändande av remiss - Ny organisation och 
arbetsformer för kommunala pensionärsrådet,
KS 2019/524
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända föreslagen arbetsordning för kommunala pensionärsrådet på 
remiss till samtliga nämnder och till pensionärsorganisationernas 
representanter i rådet för synpunkter. 

Beskrivning av ärendet
Socialförvaltningen har genomfört en översyn av de samrådsorgan som 
socialnämnden idag har ansvar för. Kommunala pensionärsrådet (KPR) är 
ett av nämndens samrådsorgan med representation av politiker från olika 
kommunala nämnder och företrädare för olika brukarorganisationer. I 
samband med en översyn av rådens arbetsformer har frågan om rådens 
organisatoriska tillhörighet uppkommit.

Med stigande ålder är det vanligt att man får en eller flera 
funktionsnedsättningar. Funktionshinderpolitiken har under de senaste 
årtiondena successivt utvecklats från en social till en tvärsektoriell fråga att 
bedrivas ur ett medborgarperspektiv. Personer med funktionsnedsättning ska 
ses som medborgare med lika rättigheter och skyldigheter som andra 
medborgare. Det tvärsektoriella synsättet och medborgarperspektivet 
genomsyrar numera en mängd överenskommelser, bestämmelser, 
organisations- och myndighetsuppdrag på såväl internationell som nationell 
nivå. Det gäller bland annat FN:s konvention om rättigheter för personer 
med funktionsnedsättning, Agenda 2030, WHO:s nätverk för äldrevänliga 
städer, EU:s handikappstrategi, Europarådets funktionshindersstrategi, 
Nationellt mål och inriktning för funktionshinderpolitiken, utredningen 
Styrkraft i funktionshinderpolitiken, uppdraget hos Myndigheten för 
delaktighet, Allmänna arvsfondens satsning ”Ålder är inget hinder”, 
uppdraget för Delegationen för senior arbetskraft och ställningstaganden hos 
Sveriges kommuner och regioner (SKR).

Förslag till ny arbetsordning föreligger nu. Förslaget innehåller bland annat 
en ökad samstämmighet med Kommunala funktionsrättsrådets (KFR:s) 
arbetsformer och en ökad tydlighet kring ledamöternas uppgifter. Med 
anledning av den finansiella situationen i kommunen förslås att ersättning 
till vice ordförande för mötesdeltagande och till samtliga 
pensionärsorganisationers representanter för resekostnader i samband med 
mötena inte längre ska utgå. Förslaget innebär vidare att ansvar för och 
administration av rådet flyttas från socialnämnden till kommunstyrelsen. 
Motivering av beslut
Den befintliga arbetsordningen för KPR gäller sedan 2015 och behöver 
uppdateras jämsides arbetsordningen för KFR. 
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Samverkan med brukarorganisationer som företräder äldre respektive 
personer med funktionsnedsättning bör ske enligt mer samstämmiga former.   

Kommunstyrelsen har ett övergripande ansvar för kommunens hela 
verksamhetsområde där flertalet insatser är generella och riktar sig till alla 
eller till grupper av medborgare. Socialnämnden är en facknämnd med 
särskilt ansvar för insatser bland annat enligt socialtjänstlagen (SoL), lag om 
stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) och hälso- och 
sjukvårdslagen (HSL). Nämndens ansvar gäller i huvudsak individuella 
stödinsatser som har beviljats efter individuell bedömning av enskilda 
personers behov. Det tvärsektoriella synsättet i äldrefrågor i Falkenbergs 
kommun skulle säkerställas på ett mer effektivt sätt än idag om ansvaret för 
samrådsorganet KPR flyttas från socialnämnden till kommunstyrelsen. När 
rådets ordförande också är ledamot i kommunstyrelsen kommer frågor som 
berör till exempel samhällsplanering, transporter, arbetsmarknad och 
kommunikation närmare den beslutande instansen. Det blir också mer 
tydligt för de olika facknämnderna att äldrepolitiken inte främst handlar om 
sociala frågor utan också omfattar kultur, fritid och utbildning med mera. 
Vidare bör ansvaret för rådet och sekreterarskapet finnas hos en och samma 
nämnd för att administrationen ska fungera så effektivt som möjligt. 
Socialnämnden ska finnas representerad som en av de båda ordinarie 
nämnderna i rådet. 

Den finansiella situationen i Falkenbergs kommun har inneburit krav på 
effektiviseringar inom en stor del av kommunens verksamheter. I budget för 
2020 har kommunen prioriterat att inte minska personaltätheten inom 
omsorgen och skolan. I överensstämmelse med övriga effektiviseringskrav 
förslås att ersättning till vice ordförande i KPR för mötesdeltagande och till 
samtliga pensionärsorganisationsrepresentanter för resekostnader i samband 
med mötena inte längre ska utgå. 

Ekonomi
Förslagen till ny arbetsordning medför en marginell utökning av 
administrativa uppgifter vid kommunstyrelseförvaltningen för att sköta 
sekreterarskapet för rådet. Resursåtgången för administration av KPR och 
KFR med befintlig ambitionsnivå beräknas tillsammans till drygt 5 % av en 
heltidstjänst.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-12-04
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-12-04
Förslag till arbetsordning, 2019-12-04
Organisation och arbetsformer för kommunala pensionärsrådet, 2014-08-27
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§ 22

Ansökan om ekonomiskt stöd - Deltävling i Swedish 
Beach Tour 2020, KS 2019/528
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Tilldela Falkenbergs Volleybollklubb 50 000 kr för att genomföra en 
deltävling i Swedish Beach Tour 2020.

Beskrivning av ärendet
Föreningen Falkenbergs Volleybollklubb har inkommit till 
kommunstyrelsen med en ansökan om ekonomiskt stöd för att genomföra en 
deltävling i Swedish Beach Tour helgen den 27-28 juni 2020. 

Arrangemanget är en beachvolleybolltävling tänkt att arrangeras på Skrea 
strand vars syfte är att dels skapa en plattform för sportslig framgång för 
spelarna och dels inge en professionell atmosfär där beachvolleykulturen 
bejakas. Falkenbergs volleybollklubb uppskattar att cirka 2000 – 3000 
personer väntas delta vid evenemanget. Sökt belopp uppgår till 100 000 kr.

I enlighet med den av kommunfullmäktige antagna sponsringspolicyn har 
kommunstyrelseförvaltningen stämt av Falkenbergs Volleybollklubbs 
ansökan med Destination Falkenberg AB.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att Falkenbergs Volleybollklubb ska 
beviljas ett ekonomiskt stöd om 50 000 kr för att kunna arrangera en 
deltävling i Swedish Beach Tour 2020. Sökt belopp uppgår till 100 000 kr. 

Utifrån föreningens budgetredovisning av planerade intäkter och kostnader 
för arrangemanget anser kommunstyrelseförvaltningen, efter samråd med 
Destination Falkenberg AB, att ett bidrag om 50 000 kr är en rimlig summa 
för kommunen att tilldela föreningen för att Falkenbergs volleybollklubb 
ska kunna svara för sanktionsavgifter.

Ekonomi
Kommunstyrelsen har i budget för 2020 inga avsatta medel för sponsring 
eller bidrag till föreningar eller evenemang, varför 
kommunstyrelseförvaltningen föreslår att en summa om 50 000 kr belastar 
kommunstyrelsens post för oförutsedda kostnader.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-12-09
Falkenbergs volleybollklubb, ansökan 2019-12-05
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§ 23

Ansökan om kulturarvsstöd 2020, KS 2019/505
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anslå bidrag på 34 200 kronor för 2020 till Hallands Arkivförbund.

Beskrivning av ärendet
Hallands Arkivförbund har lämnat in en ansökan om det årliga bidraget för 
folkrörelse- och näringslivsarkiv. Kommunens bidrag går till den lokala 
verksamhet som förbundets medlemsarkiv bedriver. Arkiven drivs som 
ideella föreningar och utan vinstsyfte. För närvarande förvarar 
Folkrörelsernas arkiv i norra Halland samt Hallands näringslivsarkiv totalt 
110 hyllmeter ägarlöst arkivmaterial med ursprung i Falkenbergs kommun.

Motivering av beslut
Det är kommunstyrelseförvaltningens uppfattning att arbetet med att säkra 
och tillgängliggöra de enskilda arkiven från folkrörelserna och näringslivet 
är viktigt. Arkiven är en resurs för kulturliv, allmänhet och forskning. 
Förbundets medlemmar förvarar och tillgängliggör arkiv från lokal och 
regional verksamhet. 

Ansvaret för den enskilda arkivsektorn vilar traditionellt på kommunerna i 
de fall arkivinstitutioner som de i Halland saknas. Av de ekonomiska medel 
som kommunen fördelar till arkiv, bibliotek och museer avsätts runt en 
tjugondel till arkivsektorn, inräknat bidrag till enskilda arkiv och kostnader 
för kommunarkivets verksamhet.

Ekonomi
Falkenbergs kommun har under senaste åren betalt ut bidrag till förbundet, 
senast 33 500 kronor för 2019.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-12-02
Ansökan om kulturarvsstöd, 2019-11-20
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§ 24

Uppdrag att ta fram riktlinjer för hållbar bygg- och 
anläggning, KS 2019/492
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Uppdra åt kommunstyrelseförvaltningen att ta fram och samordna 
riktlinjer för hållbart byggande.

2. Därmed utgår det sedan tidigare uppdraget till 
kommunstyrelseförvaltningen att revidera miljöprogram för bygg.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har sedan 2012 ett miljöprogram för bygg. 
Kommunstyrelsen har ett uppdrag att revidera programmet och det har 
gjorts en uppdatering av kraven kommunen bör ställa vid byggprojekt. 
Dessa används och utvärderas nu av bygg- och projektavdelningen.

I miljöprogram för bygg saknas dock ett helhetsgrepp på hållbarhet och 
utvecklingen inom bygg och- och anläggningsbranschen och hållbarhet går 
nu snabbt framåt. Hållbarhetsavdelningen tar därför initiativ till att 
kommunstyrelsen får ett nytt uppdrag att ta fram nya riktlinjer för hållbar 
bygg och anläggning som innefattar krav som spänner över alla dimensioner 
av hållbarhet och gäller både byggprojekt och anläggningar av infrastruktur 
och utemiljöer. 

Riktlinjerna behöver också tydliggöra hur uppföljning ska ske samt redovisa 
hur hållbarhet genomsyrar hela bygg- och anläggningsprocesserna från 
planering, byggande och till förvaltning. Hållbarhetsavdelningen vill starta 
ett arbete för kunskapsuppbyggnad och bred samverkan med berörda 
verksamheter inom kommunen som resulterar de i nya riktlinjer för hållbart 
byggande. Riktlinjerna ska när de är klara ersätta miljöprogram för bygg.

Motivering av beslut
Kommunens bygg- och anläggning behöver genomsyras av hållbarhet och 
spänna över alla tre dimensionerna av hållbarhet. Människans behov, hälsa, 
välbefinnande och utveckling av beteenden behöver diskuteras och 
prioriteras tillsammans med de miljömässiga och ekonomiska för att på så 
sätt sammantaget säkra upp att kommunen planerar, bygger, anlägger och 
förvaltar på ett hållbart sätt. 

I arbetet med att ta fram de nya riktlinjerna kommer bred samverkan mellan 
olika kompetenser, gemensam kunskapsbyggnad och processkartläggning 
vara nyckeln till att riktlinjerna håller hög kvalitet, tillämpas i vardagen och 
går att följa upp.
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Ekonomi
Framtagandet av riktlinjerna påverkar i sig inte kommunens ekonomi. 
Riktlinjerna och ett nytt sätt att arbeta med hållbarhet inom kommunens 
bygg och anläggning kan på kort sikt påverka kommunens ekonomi – såväl 
negativt som positivt. Det sistnämnda genom ökad resurseffektivitet och 
återbruk. I processen med framtagandet av riktlinjerna behöver nya rutiner 
för att räkna på livscykelkostnader skapas för att kunna räkna på långsiktigt 
hållbara och ekonomiska investeringar.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-11-21

Yrkande
Georgia Ferris (KD) yrkar att det sedan tidigare uppdraget till 
kommunstyrelseförvaltningen att revidera miljöprogram för bygg utgår.

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på Georgia Ferris (KD) tilläggsyrkande mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Georgia 
Ferris (KD) yrkande.



Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2020-01-14

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 25

Samverkansöverenskommelse Polis, Lokal nämnd 
Falkenberg Region Halland samt Falkenbergs 
kommun, KS 2019/479
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anta samverkansöverenskommelsen 2020-2023 mellan Falkenbergs 
kommun, Polisen samt Lokal nämnd Falkenberg, Region Halland.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs Kommun, lokalpolisområde Falkenberg och lokal nämnd 
Falkenberg Region Halland har tecknat tvååriga 
samverkansöverenskommelser sedan 2016.

Samverkan organiserades då under Rådet för social hållbarhet där 
kommunstyrelsens ordförande var sammankallande. I samband med 
tecknandet av denna samverkansöverenskommelse skapades en ny 
organisationsstruktur. Syftet med att teckna en 
samverkansöverenskommelse är att skapa förutsättningar för ett långsiktigt 
och hållbart arbete med utgångspunkt i en gemensam målsättning.

Samverkansöverenskommelsen ska bidra till en gemensam syn på lokala 
utmaningar samt deras orsaker. Effektiviteten i arbetet ökar genom att 
inblandade parters kunskap samlas och att man gemensamt arbetar på 
strategisk och operativ nivå. Avtalet säkrar också att resurser avsätts för det 
förebyggande arbetet och att effekterna av insatserna följs upp kontinuerligt.

Motivering av beslut
Tidigare år har arbetet med samverkansöverenskommelsen och dess 
arbetssätt organiserats under Rådet för social hållbarhet. I samband med 
organisationsöversynen i Falkenbergs kommun lades Rådet för social 
hållbarhet på paus till förmån för bildandet av hållbarhetsutskottet. Under 
året har diskussioner pågått kring hur den framtida samverkan mellan våra 
olika organisationer ska se ut. Inför att en ny samverkansöverenskommelse 
ska antas har en ny samverkansstruktur skapats.

För att kunna diskutera ett långsiktigt och hållbart arbete med utgångspunkt 
i en gemensam målsättning behövs en styrgrupp där hållbarhetschef, 
kommunchef samt förvaltningschef/-er tillsammans med polischef och lokal 
nämnd träffas ca fyra gånger per år. För att kunna omhänderta besluten som 
fattas i styrgruppen behövs också en samordningsgrupp som träffas oftare.

Samverkansöverenskommelsen har ett antal bilagor som kommer att tas 
fram under verksamhetsåret 2020.
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Ekonomi
Ekonomin påverkas inte genom att anta denna 
samverkansöverenskommelse.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-11-18 
Samverkansöverenskommelse 2020-2023 
Föregående samverkansöverenskommelse 2018-2019
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§ 26

Ansluta till Färdplan för klimatneutral och 
konkurrenskraftig bygg- och anläggningssektor,
KS 2019/491
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Falkenbergs kommun ansluter sig till Färdplan för en hållbar, 
klimatneutral och konkurrenskraftig bygg- och anläggningsssektor. 

Beskrivning av ärendet
Bygg- och anläggningssektorn står för en femtedel av Sveriges 
klimatpåverkan. För att nå riksdagens mål om ett klimatneutralt samhälle år 
2045 krävs en transformation av hela samhället och många tekniksprång 
måste genomföras på kort tid. Detta sker samtidigt som Sveriges växer. 

2025 är vi 11 miljoner invånare. Det innebär hundratusentals nya bostäder, 
mer infrastruktur och fler offentliga lokaler. För Falkenberg ser 
utvecklingen ut på liknande sätt, med en växande befolkning där vi beräknas 
vara upp mot invånare 50 000 inom några år. Därför är det nödvändigt att 
bygg- och anläggningssektorn gemensamt ställer om i arbetet mot 
klimatneutralitet. Kommunens roll i arbetet är att framförallt vara en 
offensiv beställare och upphandlare som i takt med branschen kan flytta 
positionerna framåt. Hållbarhetsavdelningen har därför tagit initiativ till 
förslaget att Falkenbergs kommun ska ansluta sig till Färdplan för en 
hållbar, klimatneutral och konkurrenskraftig bygg- och anläggningssektor.

Färdplanen är en av många färdplaner som Fossilfritt Sverige tagit initiativ 
till för att visa hur olika branscher ska bli fossilfria med stärkt 
konkurrenskraft som följd. Färdplanerna kommer tillsammans att ge en bild 
över hur ett fossilfritt Sverige kan se ut och hur det kan skapa 
konkurrensfördelar för det svenska näringslivet på en internationell 
marknad. Färdplanerna kommer också identifiera hinder på vägen och 
innehålla förslag till beslutsfattare på hur arbetet för att nå målen kan 
underlättas från myndigheter och politiskt håll. 

Arbetet med Färdplan för en hållbar, klimatneutral och konkurrenskraftig 
bygg- och anläggningssektor samordnas av Sveriges byggindustrier. I 
arbetet med färdplanen har nyckelaktörer i hela värdekedjan samlats. 
Färdplanen samlar många företag och i dagsläget ett tiotal kommuner, fler är 
på väg att ansluta sig.  En insikt är att behovet av en klimatomställning 
innebär nya förutsättningar för att driva affärer. Bygg- och 
anläggningssektorn behöver bli mer resurseffektiv, cirkulär, skapa nya 
affärsmodeller och framför allt samverka över hela värdekedjan. Färdplanen 
strävar efter ett konkurrenskraftigt samhällsbyggande utan klimatpåverkan.
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Motivering av beslut
Klimatpåverkan från byggande och i samhällsplaneringen handlar till stor 
del om samhällsförändringar, stora tekniksprång och innovationer. Genom 
att samverka med hela värdekedjan (offentlig sektor, byggherrar, industri, 
konsulter och akademi) kan Falkenbergs kommun vara med och påverka 
utvecklingen i branschen i frågor om byggmaterial, teknik, lagar och krav 
som också kommer bidra till att nå de lokala målen i Falkenbergs kommun. 

Falkenberg kan komplettera och stärka de lokala åtgärderna (upphandling, 
energieffektiviseringar i egna bestånd, energi- och klimatrådgivning och 
miljökrav i exploateringsavtal) genom färdplansarbetet och utveckla arbetet 
med byggherrar i Falkenberg genom att stimulera och påverka dem att delta 
i färdplanen eller genom att hitta annan samverkan med dem i samma anda.

Alla som är med i färdplanen har ett eget ansvar för att uppfylla målen men 
färdplanen ska bidra till att underlätta arbetet genom att branschen arbetar 
tillsammans. Falkenbergs kommun ges möjlighet att medverka i workshops 
och projekt som drivs inom färdplanen. Pågående projekt är till exempel om 
hållbar upphandling och en vägledning för hur man kan mäta och följa upp 
sina utsläpp. 

Genom att ansluta sig till färdplanen förbinder sig Falkenbergs kommun att 
ansluta sig till målen (följer Sveriges nationella klimatmål om netto-noll 
utsläpp 2045), att mäta och följa upp sina utsläpp och att ta fram ett 
dokument som beskriver vårt hållbarhetsarbete inom bygg och anläggning.

Anslutningen till färdplanen kopplar till och förstärker och strukturerar upp  
arbetet med att ta fram nya riktlinjer för hållbar bygg och anläggning i de 
delar som rör minskad klimatpåverkan och ökad resurseffektivitet. 

Ekonomi
Anslutningen till färdplanen påverkar i sig inte kommunens ekonomi. Det 
kostar inget att ansluta sig.  

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-11-21
Färdplan för fossil konkurrenskraft – bygg- och anläggningssektor
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§ 27

Krav på totalförbud för privatpersoner att använda 
fyrverkerier, samt ett förbud mot all 
fyrverkeriförsäljning till privatpersoner, KS 2019/547
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Falkenbergs kommun ställer sig bakom Södertälje kommuns förslag på 
gemensam skrivelse till regeringskansliet för att kräva totalförbud för 
privatpersoner att använda fyrverkerier, samt förbud mot all 
fyrverkeriförsäljning till privatpersoner.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har beretts möjlighet att ansluta sig till en av 
Södertälje kommun framtagen skrivelse till regeringskansliet för att kräva 
totalförbud för privatpersoner att använda fyrverkerier, samt förbud mot all 
fyrverkeriförsäljning till privatpersoner. 

Kommuner i Sverige kan inte i sina lokala ordningsföreskrifter förbjuda all 
användning av fyrverkerier, då detta strider mot ordningslagen (1993:1617) 
där det anges att kommunen inte får lägga onödigt tvång på allmänheten 
eller annars göra obefogade inskränkningar i den enskildes frihet. 

Kommunstyrelsen i Södertälje kommun har beslutat att verka för ett 
nationellt totalförbud för privatpersoner att använda fyrverkerier samt ett 
förbud mot all fyrverkeriförsäljning till privatpersoner. Möjligheterna för 
olika myndigheter, organisationer och föreningar att få tillstånd av 
polismyndigheten att använda fyrverkeri vid större evenemang ska kvarstå. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelsens presidium är positiva till Södertälje kommuns initiativ 
om skrivning till regeringskansliet angående ett totalförbud för 
privatpersoner att använda fyrverkerier, samt förbud mot all 
fyrverkeriförsäljning till privatpersoner. Därför föreslår 
kommunstyrelseförvaltningen att Falkenbergs kommun ställer sig bakom 
Södertälje kommuns förslag på gemensam skrivelse till regeringskansliet.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-12-18
Södertälje kommun, skrivelse till kommunerna, 2019-12-10
Förslag på skrivelse till regeringskansliet, 2019-12-10
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Yrkande
Per Svensson (S), Georgia Ferris (KD) och Markus Jöngren (MP) yrkar 
bifall till kommunstyrelseförvaltningens förslag.

Per Johansson (C) yrkar avslag på kommunstyrelseförvaltningens förslag.

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelseförvaltningens förslag 
mot Per Johanssons (C) ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med kommunstyrelseförvaltningens förslag.
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§ 28

Motion - Omgestaltning av Stortorget, KS 2019/50
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Uppdra åt kultur-, fritids- och tekniknämnden att starta upp ett arbete 
kring omgestaltning av gradängen och området i anslutning till denna.

2. Därmed anse motionen vara behandlad.

Beskrivning av ärendet
Filip Bertilsson (M) har inkommit med en motion om att kultur-, fritids- och 
tekniknämnden ska uppdras att inleda medborgardialog i syfte att få fram 
beslutsunderlag inför en omgestaltning av gradängen på Stortorget och 
området i anslutning till denna. I uppdraget ska också ingå att ta fram 
kostnads- och konsekvensberäknande gestaltningsalternativ till 
budgetberedningen 2020.

Inför kommunfullmäktiges behandling av motionen har kultur-, fritids- och 
tekniknämnden beretts möjlighet att yttra sig över motionärens förslag. 
Nämnden är positiv till en fortsatt dialog om Stortorgets utformning och 
konstnärliga gestaltning, men anser att motionärens förslag är omfattande 
och kräver tid, resurser och samråd med flera instanser. Kultur-, fritids- och 
tekniknämnden menar därför att det inte är möjligt för nämnden att 
genomföra ett medborgardialogsprojekt med kostnads- och 
konsekvensberäknade gestaltningsalternativ till budgetberedningen för år 
2020, utan istället tidigast inför år 2021.

Motivering av beslut
Stortorget i Falkenbergs stadskärna är en central plats som kommer många 
människor till del, både invånare och besökare. 
Kommunstyrelseförvaltningen delar motionärens intention av att utöka 
delaktigheten och inflytandet bland Falkenbergs kommuninvånare genom 
exempelvis strukturerad medborgardialog. En medborgardialog är när flera 
medborgare på ett strukturerat vis ger möjlighet att vara delaktiga i en 
specifik fråga eller frågeställning inför beslut. I den av kommunfullmäktige 
antagna policyn för medborgardialog framgår att kommunen alltid ska 
överväga medborgardialog vid förslag som direkt berör medborgarna. 
Vidare framgår att beslut om medborgardialog alltid ska fattas tidigt i en 
process, och det ska framgå vilken form av inflytande som dialogen ska 
erbjuda medborgarna.

Då Stortorget i Falkenberg under en längre tid varit en plats där många 
människor har och har haft synpunkter på dess utformning och idéer med 
hur platsen istället skulle kunna se ut, samtidigt som kultur-, fritids- och 
tekniknämnden arbetar med frågor rörande den konstnärliga gestaltningen 
av platsen, anser kommunstyrelseförvaltningen att den nya formerna för 
medborgardialog skulle kunna komma väl till pass.



Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2020-01-14

Utdragsbestyrkande
2 (2)

Mot bakgrund av ovanstående föreslår kommunstyrelseförvaltningen att 
kommunfullmäktige ska uppdra åt kultur-, fritids- och teknikämnen att 
inleda medborgardialog för det fortsatta arbetet med Stortorgets utformning 
och konstnärliga gestaltning. Därmed bör den delen i motionen avseende 
medborgardialog om gestaltningen av Stortorget anses bifallen. Vidare 
föreslår kommunstyrelseförvaltningen att kostnads- och 
konsekvensberäknade gestaltningsalternativ redovisas till 
budgetberedningen. Därmed bör den delen i motionen avseende redovisning 
till budgetberedningen 2020 anses avslagen.

Ekonomi
Vad en eventuell nygestaltning av Stortorget kan komma att kosta får vidare 
kostnadsberäkningar i kommande utredningar redovisa.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-07-12
Motion om omgestaltning av Stortorget, 2019-01-24
Kultur-, fritids- och tekniknämnden 2019-04-18, § 78

Yrkande
Per Svensson (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.

Ninni Gustavsson (M) yrkar bifall till kommunstyrelseförvaltningens 
förslag.

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot Ninni 
Gustavssons (M) ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med arbetsutskottets förslag.

Reservation
Ninni Gustavsson (M), Göran Janko (M), Rie Boulund (M) och Johan 
Idmark (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för Ninni 
Gustavssons (M) yrkande.
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§ 29

Motion - Sommarjobbsgaranti för gymnasieungdomar, 
KS 2018/42
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Anse motionen behandlad då medel för sådana åtgärder som 
motionärerna föreslår finns avsatta i budget för 2020.

Beskrivning av ärendet
Dahn Persson (S) och Marcelle Farjallah (S) har inkommit med en motion 
där kommunstyrelsen föreslås få i uppdrag att utreda och lägga förslag på 
hur alla intresserade gymnasieungdomar ska kunna erbjudas feriejobb i 
kommunen eller i näringslivet. På detta sätt kan Falkenbergs kommun bistå 
ytterligare i inkluderingen av nyanlända i svenska samhället och även i 
yrkeslivet samtidigt som det är en unik möjlighet för ungdomar att pröva en 
bransch samt för arbetsgivaren att marknadsföra branschen, menar 
motionerna.

Kommunstyrelseförvaltningens arbetsmarknadsavdelning yttrade sig 
positivt över motionens förslag. Ärendet informerades i kommunstyrelsens 
arbetsgivarutskott 2018-05-31.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen fick i uppdrag 2019-02-14 att återkomma 
med förslag på ny modell för att erbjuda alla ungdomar feriearbete i 
kommunen. I kommunstyrelsens utredning behandlas frågan huruvida alla 
som söker ska kunna erbjudas ett feriejobb. Utredningen togs beslut om i 
kommunstyrelsen 2019-08-13 och hänsköts till budgetberedningen för 2020.

 I den av kommunfullmäktige antagna budgeten för 2020 finns 500 tkr 
avsatt för ökat antal feriejobb. Utredningen föreslår att 
sommarjobbsgarantin ska omfatta årskurs 1 och 2 på gymnasiet (som under 
året fyller 17 eller 18) och som inte har haft ett sommarjobb via kommunen 
tidigare och som inte har fått erbjudande om annat sommarjobb. 

Kommunen bereder ett visst antal timmar till samtliga som söker 
sommarjobb. Ungdomen garanteras ett arbete utifrån den givna budget som 
arbetsmarknadsavdelningen har, och då max 6 timmar per dag och 90 
timmar under tre veckor. Detta innebär att samtliga som söker delar på 
timmar som är möjligt att arbeta.
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I och med kommunstyrelseförvaltningens förslag på ny modell för feriejobb 
tangerar motionens förslag om sommarjobbsgarantin och har samma 
ambition om att erbjuda fler ungdomar feriejobb i kommunen, föreslås att 
motionen ska anses behandlad då 500 tkr finns avsatt i budget för 2020 för 
ökat antal feriejobb.

Ekonomi
Arbetsmarknadsavdelningen har avsatt i sin budget medel för 150 feriejobb 
per år. Ett feriejobb kostar 12 000 kr per arbetsplats och person. Detta 
innebär en kostnad på 1 800 000 kr. Tidigare år har 300 personer sökt. Om 
kommunen skulle erbjuda arbete samtliga som söker feriejobb i kommunen 
innebär en dubbel kostnad. Antalet sökande varierar per år. Därtill 
tillkommer lönekostnaden på ca 300 000 kr per år. 500 tkr finns avsatt i 
budget för ökat antal feriejobb för 2020.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-12-04
Motion om sommarjobbsgaranti för gymnasieungdomar, 2018-01-23
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2018-05-08
Kommunstyrelsens arbetsgivarutskott 2018-05-31, § 32



Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2020-01-14

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 30

Medborgarförslag - Förmedla kommunens 
övergripande mål internt och externt, KS 2019/383
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Anse medborgarförslaget behandlat. 

Beskrivning av ärendet
Kent Kristianson har inkommit med ett medborgarförslag om att 
kommunfullmäktige ska ge kommunstyrelsen i uppdrag att förmedla 
kommunens övergripande mål internt och externt. Förslagsställaren anser att 
det är tydligt att politiker, kommunanställda och invånare i Falkenbergs 
kommun inte har samsyn gällande kommunens mål. Därför behöver 
kommunstyrelsen få i uppgift att tydliggöra kommunens mål, dels internt i 
Falkenbergs kommun hos; nämnder, förvaltningar, kontor, avdelningar, 
enheter, verksamhetsområden, bolag, entreprenörer och övriga och dels 
externt; till invånarna i Falkenbergs kommun. 

Kommunstyrelseförvaltningens utvecklingsavdelning har yttrat sig över 
förslaget. I april 2019 fastställde kommunfullmäktige vision, politisk 
viljeinriktning och övergripande mål för Falkenbergs kommun för den 
innevarande mandatperioden. Samtidigt beslutade fullmäktige om införande 
av en ny styrmodell i kommunkoncernen. Den nya styrmodellen bygger på 
mål-, resultat- och tillitsorienterat förhållningssätt och innebär i korthet att 
kommunen arbetar med ett begränsat antal mål som följs upp genom 
mätbara indikatorer. 

Sedan fullmäktiges beslut i april har implementering av styrmodellen 
genomförts på kommunövergripande och nämnds-, bolags- och 
förbundsövergripande nivå. Nämnder, bolag och räddningsförbundet 
fastställde indikatorer för styrning och uppföljning av sina verksamheter 
utifrån de övergripande målen i augusti-september 2019. Fullmäktige 
fastställde indikatorer för uppföljning i samband med budget 2020. Parallellt 
har implementeringsarbetet längre ut i organisationen påbörjats under 
hösten. 

I implementeringen ingår ett utvecklingsarbete avseende kommunikationen 
kring vision, viljeinriktning och övergripande mål såväl internt i hela 
kommunkoncernen som externt till kommunens invånare. Utveckling av 
styrningen i en organisation så stor som Falkenbergs kommun är ett stort 
arbete som genomförs under längre tid.
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Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen delar motionärens intention om att 
kommunens övergripande mål behöver nå ut både internt och externt i högre 
grad. Genom den redan pågående implementeringen av vision, 
viljeinriktning och övergripande mål i kommunkoncernen utifrån den nya 
styrmodellen samt utveckling av kommunikationen kring styrningen 
kommer förslagsställarens intention att uppfyllas. Mot bakgrund av 
ovanstående föreslår kommunstyrelseförvaltningen att motionen därmed ska 
anses behandlad. 

Ekonomi
Beslutet påverkar inte kommunens ekonomi. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-11-13
Medborgarförslag – Förmedla kommunens övergripande mål internt och 
externt
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§ 31

Yttrande över avvikelse mellan gällande detaljplan och 
vägplan, avseende utbyggnad av gång-och cykelväg i 
Vinberg.,
KS 2019/543
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Instämma i Trafikverkets bedömning att detta är frågan om mindre 
avvikelser som inte strider mot detaljplanernas syften. 

2. Detaljplanerna inte behöver ändras eller upphävas helt eller delvis för att 
möjliggöra ett anläggande av aktuell gång- och cykelväg.

Beskrivning av ärendet
Trafikverket och Falkenbergs kommun planerar gemensamt för en gång- 
och cykelväg längs väg 154 och väg 703. Syftet är att sammanbinda 
Bergagård med Vinberg och Falkenberg för gång- och cykeltrafik. Arbetet 
med att ta fram en vägplan startade våren 2018 och i juni och september 
2019 bjöd man in till samrådsmöten där det gavs möjlighet att lämna 
synpunkter och diskutera förslaget. 

Trafikverket, som är väghållare längs den aktuella sträckan av väg 703, har 
nu kommit in med en begäran till Falkenbergs kommun om yttrande över 
avvikelse mellan gällande detaljplan och vägplan. Enligt Trafikverket 
kommer den tänkta vägplanen, strida mot detaljplanerna Vi 10 och Vi 11. 
För att möjliggöra anläggande av gång- och cykelvägen avses ett intrång 
göras i markområden som i båda detaljplanerna är planlagda som allmän 
plats, park plantering.

Trafikverket informerar om att det inom område med detaljplan inte får 
byggas väg i strid mot planen, dock får mindre avvikelser göras om syftet 
med planen inte motverkas. Trafikverket bedömer att intrånget som avses 
göras är en mindre avvikelse som inte strider mot detaljplanernas syften.

Motivering av beslut
Samhällsbyggnadsavdelningen delar Trafikverkets bedömning om att 
intrånget som avses göras är en mindre avvikelse som inte strider mot 
detaljplanernas syften. Inom användningen PARK finns, enligt nu gällande 
lagstiftning, möjlighet till anläggande av gång- och cykelväg. Möjlighet till 
anläggande av en gång- och cykelväg bedöms även bidra till en ökad 
tillgänglighet och trafiksäkerhet längs den aktuella sträckan. 
Samhällsbyggnadsavdelningen bedömer därmed att detaljplanerna varken 
behöver ändras eller upphävas helt eller delvis för att möjliggöra ett 
anläggande av gång- och cykelvägen.

Ekonomi
Kommunens ekonomi bedöms inte påverkas till följd av beslutet.
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-12-23
Begäran om yttrande över avvikelse mellan gällande detaljplan och vägplan, 
2019-12-12
Planläggningsbeskrivning, 2019-11-06 
Detaljplan Vi 10, 2019-12-23 
Detaljplan Vi 11, 2019-12-23
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§ 32

Redogörelse av delegationsbeslut , KS 2020/2
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna informationen till protokollet.

Beskrivning av ärendet
Delegation innebär ett uppdrag från kommunstyrelsen att i ett visst ärende 
eller grupper av ärenden besluta på kommunstyrelsens vägnar. Delegaten 
träder helt i kommunstyrelsens ställe och ett beslut fattat på delegation är att 
betrakta som ett beslut av kommunstyrelsen.

Beslut som har fattats med stöd av delegation ska anmälas till 
kommunstyrelsen, som bestämmer i vilken ordning detta ska ske (6 kap 40 § 
KL). Viktigt vid anmälan av delegationsbeslut är att man genom nämndens 
protokoll kan identifiera varje delegationsbeslut med hänsyn till bland annat 
möjligheten att överklaga besluten och för att delegationsbeslut ska kunna 
vinna laga kraft.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-01-03
Rapport-Delegationsbeslut KS 2020-01-13
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-12-17
Kommunstyrelsens näringslivs-och arbetsmarknadsutskott 2019-12-12
Kommunstyrelsens personalutskott 2019-12-11
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-12-10
Kommunstyrelsens hållbarhetsutskott 2019-12-05
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§ 33

Meddelanden och anmälningar , KS 2020/9
Beskrivning av ärendet
2019-12 Dataskyddsombudets granskningsrapport KS 2019/126.

2019-12-13 Tillsynsbeslut från diskrimineringsombudsmannen från tillsyn 
av riktlinjer och rutiner avseende trakasserier, sexuella trakasserier och 
repressalier.

2019-12-20 Beslut 2019-12-12 § 113 servicenämnden, Revidering av 
fastställande av måltidspriser 2020.

2019-12-20 Styrelseprotokoll Samordningsförbundet i Hallands 
sammanträde 2019-12-12.

2019-12-20 Protokoll Patientnämnden Hallands sammanträde 2019-12-05.

2019-12-23 Protokoll Räddningstjänsten Väst direktionens sammanträde 
2019-12-09.

2020-01-08 Protokoll CSG
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